
\\\ RASZYN 

Ulica Hrabska w Raszynie 
kwalifikuje się  
do gruntownego remontu. 
Prób było już kilka. 
Przedstawiciele powiatu 
pruszkowskiego ponownie 
chcą poruszyć ten temat.  
Wiele wskazuje jednak na to, 
że ich współpraca z władzami 
gminy Raszyn może  
okazać się niemożliwa.

U lica Hrabska jest jedną z najważ-
niejszych dróg w gminie. Niestety 

– jej stan jest opłakany. Nawierzchnia 

pełna jest dziur i uszczerbków, które są 
zagrożeniem dla kierowców.

Powiat pruszkowski, który jest za 
nią odpowiedzialny, przebudowę dro-

gi planował kilkakrotnie. Niedawno 
pomysł poruszył ponownie Rafał Sie-
radzki, przewodniczący rady powiatu 
pruszkowskiego.
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Awantura o Hrabską

Nawierzchnia jest w złym stanie. Remont zacznie się w przyszłym roku  
na wiosnę

Piotr Grządkowski

Nagroda dla dyrektora 
Zespołu Tańca  
Ludowego Pruszkowiacy

\\\ PRUSZKÓW

czytaj na str. 4

dokończenie na str. 2
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OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY RASZYN
Na podstawie art. 43 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnieniu informacji o środowisku 
i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na 
środowisko (Dz. U. z 2024 r. poz. 1112) informuje się o przyjęciu dokumentu: 

•  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych  
we wsiach Falenty i Puchały w Gminie Raszyn – rejon cmentarza parafialnego na podstawie 
uchwały Nr XI/62/2024 Rady Gminy Raszyn z dnia 24 października 2024 r.  (Dz. Urz. Woj. 
Mazowieckiego z dnia 27 listopada poz. 11484) 

oraz o możliwości zapoznania się z ich treścią, a  także podsumowaniami, o których mowa w art. 55  
ust. 3 ww. ustawy.  

Z up. Wójta Gminy Raszyn
Pierwszy Zastępca Wójta Gminy Raszyn

Aneta Wrotna

Raszyn, dnia  5 grudnia 2024 r.

Zarząd Powiatu Grodziskiego
informuje, iż w dniach od 6.12.2024 r. do 27.12.2024 r. w siedzibie Starostwa Powiatu Grodziskiego  

w Grodzisku Mazowieckim przy ul. Dalekiej 11A i ul. Żyrardowskiej 48 (bud.A) na tablicach ogłoszeń 
został wywieszony wykaz nieruchomości Powiatu Grodziskiego przeznaczonych do oddania  
w najem. Wykaz został także zamieszczony na stronie internetowej www.powiat-grodziski.pl  
w dziale „Aktualności” oraz w Biuletynie Informacji Publicznej www.bip.powiat-grodziski.pl w zakładce 
„Komunikaty i ogłoszenia”.

– Ulica Hrabska jest niezwykle 
ważna dla mieszkańców Raszyna, Da-
widów Bankowych, Ładów i nowych 
osiedli, które tam się budują. To droga, 
która prowadzi do szkoły, więc chodzą 
nią dzieci. Niestety stan jej nawierzchni 
jest dramatyczny. Moim zdaniem są to 
warunki zagrażające życiu. Samochody 
regularnie wpadają tam w kolejny, co 
naraża w jakiś sposób starostwo, bo 
jesteśmy zmuszeni płacić odszkodo-
wania kierowcom – powiedział nam 
Rafał Sieradzki.

\\\   Plany, które trzeba  
było zmieniać

Dlatego powstał plan przebudowy. 
Sprawę omówiono z ówczesnym wój-
tem gminy, Andrzejem Zarembą. Zo-
stał on poproszony o dofinansowanie 
inwestycji w zakresie około 30% ceny 
remontu, co jest zwyczajową formą 
współpracy między gminą i powiatem. 
Wójt zgodził się na te warunki.

- Po jakimś czasie wójt Zaremba 
poprosił o rozszerzenie planów o do-
datkowe oświetlenie, chodnik z drugiej 
strony jezdni i poprowadzenie wodo-
ciągów – wspomina przewodniczący 
rady powiatu.

Pomysł wójta przedłużył realizację 
inwestycji. Wszystkie plany trzeba było 
zmienić. Warto również zaznaczyć, że 
ceny usług i materiałów budowlanych 
poszybowały w górę, przez co prze-
budowa stała się znacznie droższa. 
Obecnie koszt remontu szacuje się na 
około 12 milionów złotych (9, jeżeli nie 
uwzględni się zadań wskazanych przez 
gminę).

\\\   Obiecali ponad  
pięć milionów złotych

W międzyczasie funkcję wójta 
stracił Andrzej Zaremba. Zarządzanie 
gminą przejęła Bogumiła Stępińska-

-Gniadek. To z nią kontynuowali rozmo-
wy na temat inwestycji przedstawiciele 
powiatu pruszkowskiego.

– Nowa pani wójt zapewniała nas, 
że dofinansuje tę inwestycję w wyso-
kości ponad pięciu milionów złotych. 
Takie zapewnienia dostaliśmy około 
cztery miesiące temu – zauważył Rafał 
Sieradzki.

Niestety – ostatnio Bogumiła Stę- 
pińska-Gniadek wycofała się z dotych-
czasowych ustaleń. Wszystko z po-
wodu problemu dotyczącego przed-
szkolaków, który pojawił się w gminie. 
Okazuje się, że już w przyszłym roku 
może zabraknąć miejsc dla dzieci, któ-
re powinny pójść do przedszkoli (o 
sprawie pisaliśmy dla Państwa w ar-
tykule: Przedszkolaki z Raszyna trafią 
do szkoły podstawowej?). Pani wójt 
postanowiła 6-latków przenieść do 
nowych oddziałów, przygotowanych 
przy szkole podstawowej w Raszynie. 
To rozwiązanie wzbudziło protesty 
rodziców.

– Zgadzam się z tym, że ulica Hrab-
ska jest bardzo ważna dla naszej gminy 
i zdecydowanie wymaga przebudowy. 
Niestety w tej chwili prawdopodobnie 
nie będę w stanie partycypować w tej 
inwestycji. Wiem, że większość rad-
nych gminy jest przeciwko pomysłowi 
przeniesienia 6-latków do oddziałów 
w szkole podstawowej. Ich głosy za-
blokują ten plan. Dlatego gmina będzie 
musiała sfinansować pobyt dużej ilości 
dzieci w prywatnych przedszkolach. I 
tak w tej chwili nie wiem, czy uda się 
znaleźć miejsc, dla wszystkich chęt-
nych. Niestety to rozwiązanie będzie 
kosztowne. Dlatego jestem zmuszona 
zrezygnować z dofinansowania projek-
tu przebudowy drogi. Po prostu budżet 
na to nie pozwoli – powiedziała nam 
Bogumiła Stępińska-Gniadek – Sytuacja 
może się zmienić, jeżeli dostaniemy tak 

zwaną „Kroplówkę dla samorządów”, o 
którym mówi rząd. W takim wypadku 
możliwe, że uda nam się pokryć część 
kosztów remontu ulicy Hrabskiej. Ale 
w tej chwili nie chcę nic obiecywać. Na 
razie nie wiemy, kiedy i czy w ogóle to 
wsparcie dotrze do nas, więc nie mogę 
na nim opierać moich planów – dodała 
wójt.

\\\   „Czujemy, że jesteśmy 
trochę zostawieni na lodzie”

Zmiana planów Bogumiły Stępiń-
skiej-Gniadek wywołała komentarze 
wśród członków rady powiatu.

– Dla mnie to trudna sytuacja. Je-
śli ktoś składa obietnicę prowadzenia 
wspólnie inwestycji i w ostatniej chwi-
li, kiedy my mamy uchwalić budżet, z 
niej się wycofuje, to bardzo utrudnia 
nam pracę. Czujemy, że jesteśmy trochę 
zostawieni na lodzie – skomentował 
sprawę Rafał Sieradzki.

Niezależnie od tego, czy gmina 
częściowo sfinansuje inwestycję, czy 
też nie, droga zostanie przebudowa-
na. Jednak, jeżeli samorząd gminny nie 
dołoży się finansowo do prac, powiat 
zrealizuje jedynie swoje zadania. Ozna-
cza to, że wszystkie plany byłego wójta 
- dodatkowe oświetlenie, drugi chodnik 
i wodociąg, nie zostaną zrealizowane.

- Poinformowałem również panią 
wójt, żeby zdawała sobie sprawę z 
tego, że gwarancje, które będą na na-
wierzchnię, pięcio- lub sześcioletnie nie 
pozwolą na to, by przez ten czas gmina 
mogła „wejść w tę drogę” i wybudować 
wodociągi dla mieszkańców. W przy-
padku inwestycji w tym miejscu, pani 
wójt będzie miała problem – zaznaczył 
Rafał Sieradzki.

Zgodnie z planem przebudowa ma 
zostać zrealizowana w przyszłym roku.

\\\   Dobre wieści  
w Mikołajki

Gmina Raszyn otrzymała oczeki-
wane wsparcie finansowe w postaci 
„Kroplówki dla samorządów”. 

– Pani wójt zgodziła się dofinanso-
wać przebudowę drogi dzięki dodatko-
wym funduszom. Obecnie trwają roz-
mowy o konkretnej kwocie, ale będzie 
to zapewne znaczna pomoc ze strony 
gminy – aktualizuje informacje w roz-
mowie z nami Rafał Sieradzki.

Maciek Gos

Awantura o Hrabską \\\ MILANÓWEK 

W trosce o bezpieczeństwo 
mieszkańców ruszyły prace 
związane z usunięciem 
suchych i obumarłych drzew 
na terenie Milanówka.

D rzewa te, z powodu swojego sta-
nu, stanowią poważne zagroże-

nie – spadające gałęzie czy możliwość 

przewrócenia się mogą prowadzić do 
niebezpiecznych sytuacji, szczególnie 
w trakcie silnych wiatrów.

Prace są prowadzone zgodnie z 
przepisami prawa. Gmina uzyskała 

niezbędną zgodę na usunięcie drzew 
od Mazowieckiego Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków. Wycinka zo-
stała zaplanowana tak, aby ograniczyć 
utrudnienia dla mieszkańców do mi-
nimum.

\\\   Apel o ostrożność
Urząd Miasta dziękuje mieszkań-

com za wyrozumiałość i apeluje o za-
chowanie ostrożności w rejonach, gdzie 

prowadzone są prace. Odpowiednie 
oznaczenia i zabezpieczenia mają na 
celu zminimalizowanie ryzyka podczas 
realizacji tych działań.

Tymoteusz Janczak

Usuwają suche 
drzewa

Wycinka na ulicy Literackiej
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Dyrektor Szkoły Podstawowej im. św. Stanisława Kostki w Kostowcu 
działający z upoważnienia Wójta Gminy Nadarzyn zawiadamia, że od dnia 11.12.2024 r. do dnia 
31.12.2024 r. na szkolnych i urzędowych tablicach ogłoszeń oraz na stronach internetowych urzędu  
– www.nadarzyn.pl (BIP) został zamieszczony wykaz pomieszczeń przeznaczonych do oddania w  najem.
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\\\ PRUSZKÓW 

W piątek (6 grudnia) zostało 
otwarte lodowisko  
przy Szkole Podstawowej nr 2  
w Pruszkowie. Co ważne, 
wstęp dla najmłodszych  
i dla posiadaczy Pruszkowskiej 
Karty Mieszkańca jest 
darmowy.

Od pierwszego dnia lodowisko 
cieszy się ogromnym zaintere-

sowaniem mieszkańców. W pierwszy 

weekend ze „ślizgawki” skorzystało 
prawie 1800 osób. Zadaszona tafla ma 
wymiary 19 m x 40 m i może pomieś-
cić nawet 120 osób jednocześnie. Przy 
szkole dostępna jest również wypo-
życzalnia sprzętu, a w niej około 170 
par łyżew we wszystkich rozmiarach 
(największym zainteresowaniem cie-
szą się łyżwy w rozmiarach 37-39), 
10 chodzików dla najmłodszych i 50 
kasków (kaski można wypożyczyć  
bezpłatnie).

\\\   Godziny otwarcia
Lodowisko jest otwarte codzien-

nie w godzinach od 8:00 do 21:00 (z 
przerwą techniczną pomiędzy 14:30 
a 16:30) i będzie można z niego korzy-
stać do 2 marca 2025 r. z wyjątkiem: 
24 grudnia (lodowisko niedostępne), 
31 grudnia (lodowisko otwarte w go-
dzinach 8:00 - 18:00), 25 grudnia i 1 
stycznia (lodowisko otwarte w godzi-
nach 13:00 - 21:00). W okresie ferii 
zimowych (3-16 lutego) w godzinach 
8:00-14:30 lodowisko będzie dostępne 
wyłącznie dla uczniów, a dla pozosta-

łych miłośników zimowych aktywności 
od 16:00 do 21:00.

\\\   Dla kogo bezpłatne? 
Za przyjemność jazdy na łyżwach 

nie zapłacą najmłodsi i posiadacze lo-
kalnych kart mieszkańca. Lodowisko 
jest bowiem bezpłatne dla dzieci do 
7 roku życia, uczniów z Pruszkowską 
Kartą Mieszkańca, Kartą Dużej Rodziny, 
Pruszkowską Kartą Dużej Rodziny albo 
aktualną legitymacją szkolną, wydaną 
przez placówki oświatowe w Gminie 
Mieście Pruszków i dorośli (z Prusz-

kowską Kartą Mieszkańca, Kartą Dużej 
Rodziny lub Pruszkowską Kartą Dużej 
Rodziny). Wstęp na teren lodowiska 
wymaga pobrania wejściówki, która 
jest obowiązkowa również dla osób 
uprawnionych do bezpłatnego korzy-
stania ze ślizgawki. 

\\\   Cennik dla pozostałych  
użytkowników

Wejście na lodowisko:
– bilet ulgowy (dzieci powyżej 7 

roku życia do lat 18) – 10,00 zł
– bilet normalny (dorośli powyżej 

18 roku życia) – 15 zł.
Maciek Gos

\\\ PRUSZKÓW 

W mieście pojawiły się 
dwie nowoczesne tablice 
dynamicznej informacji 
pasażerskiej.

O bie tablice, które mają ułatwić 
życie podróżnym korzystającym 

z autobusów miejskich umieszczono  
przy stacji PKP i na przystanku WKD. 

Wykonane są w nowoczesnej technolo-
gii e-papieru i nie potrzebują podłącze-
nia do sieci, działają dzięki bateriom, 
które mogą wytrzymać nawet kilka lat. 
Rozwiązanie to jest oszczędne i eko-
logiczne.

Na tablicach wyświetlane są in-
formacje o rzeczywistym czasie przy-
jazdów pojazdów na przystanek oraz 
komunikaty specjalne, takie jak zmiany 
w rozkładach jazdy czy informacje o 
utrudnieniach w ruchu i objazdach.

\\\   Przystosowane dla osób 
niewidomych

Dodatkowo tablice zostały wypo-
sażone w specjalny przycisk INFO. Po 
jego naciśnięciu wyświetlone informa-
cje są czytane przez głos lektora. To 
specjalne ułatwienie dla osób niewi-
domych i słabowidzących.

„Obecna instalacja tablic ma cha-
rakter pilotażowy. Jeśli system się 
sprawdzi, kolejne tablice mogą zostać 
zamontowane na innych przystankach 
w Pruszkowie” – poinformował urząd 
na swojej stronie internetowej.

Maciek Gos

Lodowisko 
już otwarte

Nowe tablice informacyjne 
na przystankach

Ślizgawka będzie otwarta do 2 marca 2025 roku

Informacje o autobusach  
są przekazywane na bieżąco dzięki 
nowym tablicom

Specjalny przycisk INFO. Po jego  
naciśnięciu wyświetlone informacje  
są czytane przez głos lektora
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Na tablicach  
wyświetlane są informacje  

o rzeczywistym  
czasie przyjazdów 

pojazdów na przystanek 
oraz komunikaty  

specjalne
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\\\ PRUSZKÓW 

Piotr Grządkowski, dyrektor 
Zespołu Tańca Ludowego 
Pruszkowiacy otrzymał 
nagrodę Marszałka 
Województwa Mazowieckiego 
podczas 25. gali w Warszawie 
w piątek, 22 listopada.  
W rozmowie z nami 
opowiedział o swoich 
początkach w tańcu, 
powodach zamieszkania  
w Pruszkowie, pracy i planach 
na przyszłość.

N agroda Marszałka przyznawana 
jest za propagowanie kultury i 

dziedzictwa, a także promocję wo-
jewództwa mazowieckiego. W tym 
roku jej laureatem został między 
innymi Piotr Grządkowski. Dyrek-
tor ZTL Pruszkowiacy pochodzi z 
Warszawy. W Pruszkowie mieszka od 
15 lat. Od 7 jest dyrektorem zespołu. 
Prywatnie mąż i ojciec.
\\\  Początek przygody z tańcem?
Zacząłem dość przypadkowo. Miałem 
dziewięć lat i na początku września w 
centrum Warszawy szukałem jedne-
go z podręczników. Akurat na Pałacu 
Kultury był wielki napis, że są targi 
podręczników. Wszedłem tam, a oka-
zało się, że przy jednym ze stolików 
odbywały się także zapisy do zespołu 
Gawęda. Zgłosiłem się na eliminacje, 
które przeszedłem i tak się zaczęło. Sie-
dem lat tańczyłem w zespole Gawęda. 

Kolejne siedem w Ludowym Zespole 
Artystycznym Promni na SGGW w War-
szawie. Później w Reprezentacyjnym 
Zespole Artystycznym Wojska Polskie-
go. A wszystko się zaczęło od przypad-
ku. Chociaż nie ukrywam, że zawsze 
mnie ciągnęło do ruchu i muzyki.
\\\  A jak się Pan związał z Pruszko-
wiakami?
Razem z żoną przeprowadziłem się do 
Pruszkowa. Jako młode małżeństwo 
kupiliśmy tu mieszkanie. Dowiedzia-
łem się, że jest konkurs na stanowisko 
dyrektora ZTL Pruszkowiacy. Dla mnie 
było to coś wspaniałego. Praca — speł-
nienie marzeń. Tak jak mówiłem, od 
dziecka byłem w zespołach, a tutaj 
możliwość działania w czymś, co jest 
moją pasją i okazja budowania zespołu. 
Dlatego przystąpiłem do konkursu i oto 
jestem.  
\\\  Dlaczego akurat Pruszków?
Jestem z Warszawy, a moja żona znad 
morza, z półwyspu helskiego. Szuka-
liśmy miejsca, które łączyłoby oczeki-
wania i potrzeby nas obojga. Dla mnie 
ważne było, że wszystko jest blisko: np. 
kino, teatr i dobra komunikacja z całą 
Polską. Dla mojej żony, że nie ma tego 
zgiełku wielkiego miasta. Pruszków był 
dla nas idealnym rozwiązaniem. Zna-
leźliśmy tutaj swoje miejsce.
\\\  To może teraz kilka słów o dzia-
łalności zespołu? Macie wiele kon-
certów, ale to nie wszystko, czym się 
zajmujecie…
Zawsze mówię, że to, co podziwia widz, 
to jest 2-procentowy fragment góry lo-
dowej, który wystaje nad powierzchnię 

morza. Cała reszta to właśnie to, co tu-
taj robimy. Koncert jest zwieńczeniem 
naszych działań. Cała sprawa dotycząca 
kostiumów, przygotowania ich, zajęcia 
z dziećmi i dorosłymi, warsztaty śpie-
wu i tańca, przygotowania muzyki. To 
jest ta działalność, którą zajmujemy się 
na co dzień. 

Tak jak Pan powiedział, nie tylko 
koncertami żyjemy. Robimy też dużo 
innych rzeczy. Takim naszym flagowym 
projektem jest Pruszkowski Dzień Folk-
loru. Już za pół roku odbędzie się po raz 
piąty. Bardzo się cieszę, że ta impre-
za trwa, bo to mój pomysł, z którego 
jestem dumny. Ale jest takich rzeczy 
znacznie więcej. Nagraliśmy dwie pio-

senki z Czesławem Mozilem do jego 
projektu „Czesław Mozil i Grajkowie 
Przyszłości”. Płyta otrzymała statuetkę 
Fryderyka, więc to dodatkowa radość 
dla nas. Członkowie dorosłej grupy 
wystąpili w najnowszej wersji filmu 
Znachor.

Są też działania wewnątrz zespołu. 
Jeździmy co roku na wyjazd zimowy w 
góry, gdzie dajemy koncert z lokalnym 
zespołem i korzystamy z zimowej aury. 

Pojawiamy się na festiwalach. W tym 
roku grupa dorosłych była we Wło-
szech, a jedna z grup młodzieżowych 
w Bułgarii. Jeździmy również po Polsce. 
Grupa dziecięca była na festiwalu w Ło-
dzi. Dorosła na festiwalu w Zamościu. 
Ten rok obfitował w takie wyjazdy. Z 
trzech z nich wróciliśmy z nagrodami 
za pierwsze miejsce. 
\\\  A największe sukcesy, które 
utkwiły Panu w pamięci?
Odpowiem trochę przekornie, bo dla 
mnie największym sukcesem jest 
zawsze radość członków zespołu. 
Uśmiech dzieciaków, które wystąpią i 
dostają brawa. Czują się wyjątkowe i 
wyróżnione. Ten aplauz dla każdego 
artysty to największa nagroda. A ja na-
prawdę z radością patrzę, jak oni dum-
nie noszą nasze stroje, cieszą się tym, 
że są w Pruszkowiakach, występują, 
mają koncerty.
\\\  W czasach komputerów i smart-
fonów jest jeszcze wśród dzieci i 
młodzieży miejsce na tradycję lu-
dową?
Zdecydowanie tak. To jest tylko kwe-
stia tego, gdzie ustalimy priorytety. My 

podchodzimy do naszej pracy profe-
sjonalnie. Nie chcemy, żeby to było na 
zasadzie: zbierzmy się, załóżmy stroje 
i wystąpmy. Każdy strój ma być dobrze 
dobrany, zadbany, zgodny z tym, jak 
on wyglądał w regionie, a występ po-
przedzony długimi ćwiczeniami. Tym 
zajmują się osoby, które wkładają w to 
całą pasję. I to przynosi efekty. Dzieciaki 
i dorośli to doceniają. Zawsze mówię, 
jeżeli chcesz rozpalić świat, to sam mu-
sisz płonąć.
\\\  Co Pana „kręci” w folklorze?
Prawda. On nie jest sztuczny. Zawsze 
są w nim emocje. Czasami proste, bo 
teksty ludowe nie powstawały na 
uniwersytetach, ale wśród ludu, który 
czasami miał mądre przemyślenia, a 
innym razem głupawe i śmieszne. Ale 
to też jest w życiu potrzebne — śmiech. 
Ale zawsze folklor daje emocje praw-
dziwe, pełne radości i energii, obok 
których nie potrafię przejść obojętnie. 
To jest piękne.
\\\  Dziękuję za rozmowę i jeszcze raz 
gratuluję nagrody.

Maciek Gos

Nagroda dla dyrektora  
Zespołu Tańca  
Ludowego Pruszkowiacy

Dyrektor ZTL Pruszkowiacy pochodzi z Warszawy. W Pruszkowie mieszka  
od 15 lat. Od 7 jest dyrektorem zespołu

 „Dla mnie największym 
sukcesem jest zawsze 

radość członków zespołu. 
Uśmiech dzieciaków, które 
wystąpią i dostają brawa”

\\\ PRUSZKÓW 

Zabytkowy budynek dworca 
PKP przy ul. Sienkiewicza 
2 ponownie tętni życiem. 
Po zakończonych pracach 
remontowych mieszkańcy 
miasta mogą już korzystać  
z „Przystanku Pruszków”.

T o wyjątkowe miejsce, stworzo- 
ne z myślą o lokalnej społecz-

ności. To przestrzeń wielofunkcyjna, 
która łączy kulturę, edukację i inte-
grację, oferując możliwości spędzania 
czasu w kreatywny i aktywny sposób. 
„Przystanek Pruszków” oferuje sze-
roką gamę usług i przestrzeni, które 

zadowolą mieszkańców w każdym  
wieku.

\\\   Biura, książnica  
i sala konferencyjna

W odrestaurowanym budynku 
znajdują się filia Książnicy Pruszkow-
skiej, mieszcząca się na drugim piętrze, 
która zaprasza miłośników literatury i 
lokalnej historii, pomieszczenia biuro-
we, znajdujące się na pierwszym pię-
trze i sala konferencyjna, która może 
być wykorzystywana do organizacji 
spotkań, warsztatów i innych inicjatyw 
społecznych.

Korzystanie z tych przestrzeni jest 
bezpłatne, co czyni je jeszcze bardziej 
atrakcyjnymi dla mieszkańców. Władze 

miasta przypominają jednak o zasa-
dzie wspólnego użytkowania, apelując 
o dbałość o czystość i poszanowanie dla 
innych użytkowników.

\\\   Od mieszkańców  
dla mieszkańców

„Przystanek Pruszków” to prze-
strzeń stworzona przez mieszkańców 

i dla mieszkańców. Niezależnie od tego, 
czy szukacie miejsca na spotkanie, pla-
nujecie warsztaty, czy po prostu chcecie 
spędzić czas w przyjaznym otoczeniu, 
„Przystanek” spełni wasze oczekiwa-

nia. To idealne miejsce na realizację 
lokalnych inicjatyw, rozwój pasji i inte-
grację sąsiedzką.

Tymoteusz Janczak

Udało się. „Przystanek Pruszków” 
otwarty dla mieszkańców!

„Przystanek Pruszków” to przestrzeń wielofunkcyjna, która spełni oczekiwania 
mieszkańców w różnym wieku i o różnych zainteresowaniach
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Korzystanie z tych 
przestrzeni jest bezpłatne, 
co czyni je jeszcze bardziej 

atrakcyjnymi
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Z troską o bezpieczeństwo 
mieszkańców

Osiedle Milanówek Zdrój powstaje przy 
ul. Królewskiej w Milanówku na terenie 
dawnych zakładów MIFAM. Ze względu 
na historyczne zanieczyszczenie części 
działki, gdzie realizowana jest inwestycja, 
deweloper Trei Real Estate Poland prze-
prowadzi wielowymiarowy proces jej re-
mediacji, eliminując tym samym wszelkie 
pozostałości po prowadzonej tam dawniej 
działalności.

„Proces budowy Milanówka Zdroju pro-
wadzimy transparentnie, słuchając głosów 
lokalnej społeczności oraz współpracując 
z władzami miasta. Bierzemy aktywny 
udział w konsultacjach z mieszkańcami 
oraz w spotkaniach z przedstawicielami 
Rady Miasta zasiadającymi w Komisji 
Środowiskowej. Kiedy tylko zidentyfiko-
waliśmy przekroczenie norm związanych 
z zanieczyszczeniem terenu, przeprowa-
dziliśmy liczne konsultacje i zaangażowa-
liśmy do współpracy ekspertów z zakresu 
ochrony środowiska oraz firmy zajmujące 
się usuwaniem tego typu problemów. 
Przedstawiliśmy Regionalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska kompleksowy plan 
remediacji terenów kolejnych etapów 
inwestycji. W pierwszym etapie, który ak-
tualnie realizujemy, warstwa gruntu, gdzie 
wykryto przekroczenie norm zanieczysz-
czeń, ma jedynie kilkanaście centymetrów 
i zostanie całkowicie usunięta podczas 
prowadzenia prac przygotowawczych. 
Dzięki podjętym przez nas działaniom re-
mediacyjnym, korzyść odczują nie tylko 
przyszli lokatorzy Milanówka Zdroju, ale 
także wszyscy mieszkańcy Milanówka”, 
mówi Jacek Wesołowski, Dyrektor Zarzą-
dzający Trei Real Estate Poland.

„Dawne bagatelizowanie wpływu 
oddziaływania Fabryki Narzędzi Chirur-
gicznych i Dentystycznych Mifam S.A. na 
środowisko, stanowi aktualnie przyczynę 
problemów ekologicznych. Na części te-
renu stwierdzono występowanie niepożą-
danych związków z grupy węglowodorów 
chlorowanych, takich jak Trichloroeten 
czy Tetrachloroeten, których obecność  
w gruncie bezsprzecznie powiązana jest  
z historyczną działalnością zakładu.  
W ślad za realizacją inwestycji Milanówek 

Zdrój, w duchu prowadzenia prac z dba-
łością o środowisko, inwestor podejmuje 
działania remediacyjne na najwyższym 
poziomie proekologicznym, wykonując 
remediację na miejscu (tzw. remediację 
in-situ). W tym celu zaprojektowano m.in. 
specjalistyczną instalację, pozwalającą na 
usunięcie zanieczyszczenia z powierzchni 
ziemi w sposób całkowicie bezpieczny dla 
zdrowia ludzi i stanu środowiska. Całość 
projektowanych prac poprzedzona by-
ła licznymi testami pilotażowymi, które 

wykazały skuteczność zaplanowanych 
działań i prawidłowy dobór technologii 
w odniesieniu do warunków panujących 
na terenie. Zaplanowana remediacja po-
zwoli stworzyć całkowicie bezpieczną 
przestrzeń dla przyszłych mieszkańców 
osiedla i wyeliminować aktualnie wystę-
pujące zagrożenie środowiskowe” tłuma-
czy Marcin Biliniak, Kierownik Oddziału 
Centrum w REMEA.

Jednym z wyróżników osiedla Milanó-
wek Zdrój jest odpowiedzialne podejście 
do wykorzystywania zasobów wodnych. 
Stało się ono przedmiotem szeregu analiz 
przeprowadzonych przez Trei Real Estate 
Poland oraz partnerów inwestora w ra-
mach prac przygotowawczych związa-
nych z realizacją tego projektu mieszka-
niowego. 

„Osiedle Milanówek Zdrój zostało za-
projektowane ze szczególnym uwzględ-
nieniem wykorzystania zasobów wod-
nych znajdujących się w jego obszarze. 
W projekcie z dużą pieczołowitością 
przeanalizowano możliwość zagospo-
darowania wody deszczowej w miejscu 
jej powstania, a przyjęte rozwiązania do-
skonale wpisują się w specyfikę Miasta 
Ogrodu na skalę dotąd niespotykaną. 
Wszystkie dachy pokryte zostaną roślin-
nością, zatrzymującą ponad 50% wody, 
która na nie trafi. W celu zmniejszenia zu-
życia wody przewiduje się system retencji 
i recyklingu wody deszczowej. Zmagazy-
nowana woda wykorzystywana będzie do 
podlewania zieleni w okresach suchych, 
bez użycia wody wodociągowej. Oprócz 
samych zbiorników przewiduje się miej-
sca ogrodów deszczowych, czyli poletek,  
w których warstwy gruntu zaprojektowa-
no w taki sposób, aby umożliwić łatwą 

infiltrację wód do gruntu przy wykorzy-
staniu odpowiednich gatunków roślin. 
Oprócz pełnienia funkcji estetycznej, 
będą one oczyszczać wody deszczowe, 
zanim trafią do gruntu, zgodnie z filozofią 
ogrodów deszczowych. Jako inżyniero-
wie jesteśmy szczególnie zadowoleni ze 
wskaźników zagospodarowania wody 
deszczowej – ponad 80% wody deszczo-
wej zostanie zagospodarowane na ternie 
inwestycji w myśl idei, aby woda pozostała 
w miejscu, w którym wystąpił opad”, mówi 
Karol Miśkowiec, Prezes Zarządu E4E. 

Zielony azyl 
Osiedle Milanówek Zdrój zostało zapro-

jektowane w ten sposób, aby współgrać  
z willowym charakterem Miasta Ogro-
dów. Apartamenty będą zlokalizowane w 
kameralnych, 3-piętrowych budynkach, 
usytuowanych na 1,5-metrowych pod-
wyższeniach, tworzących zróżnicowany, 
atrakcyjny krajobraz.

„Milanówek to „miasto-ogród”, pełne 
zalesionych alei i zielonych przestrzeni. 
Naszym założeniem było wpisanie się w 
ten wyjątkowy ekosystem, proponując 
projekt nawiązujący do ogrodowego 
charakteru miasta i jego willowej czę-
ści. Połączyliśmy potrzeby przyszłych 
mieszkańców z poszanowaniem tego 
szczególnego, milanowskiego krajobrazu 
i wpisaliśmy osiedle w naturę, przetwa-
rzając poprzemysłowy charakter obszaru 
inwestycji  w tereny zielone, co wynika z 

pełnego zrozumienia kontekstu miasta-
-ogrodu, a zaproponowane rozwiązania 
proekologiczne i wyrazista architektura 
nadają wyjątkowy charakter temu miej-
scu. Architektura powinna współgrać z 
otoczeniem i odpowiadać na ludzkie po-
trzeby – z takiego założenia wyszliśmy, 
projektując osiedle. Styl inwestycji współ-
grać będzie z willowym charakterem oko-
licy, do którego nawiążą naturalne prze-
strzenie, zagospodarowane ogrodami  
i terenami rekreacyjnymi.  A same budynki 
mieszkalne dadzą poczucie obcowania ze 
stylową architekturą, której wyznaczni-
kiem będzie wysoka jakość materiałów”, 
tłumaczy Grzegorz Kołodziej, generalny 
projektant, adaptic-architekci. 

W projekcie Milanówka Zdroju bardzo 
istotną rolę odgrywają tereny zielone, sta-

nowiące blisko 50% powierzchni osiedla. 
W ramach projektu zostaną tam doko-
nane liczne nasadzenia, między innymi 
w postaci drzew owocowych, krzewów, 
kwiatów oraz ziół.

„Milanówek Zdrój będzie osiedlem 
wpisującym się w założenia zrównowa-
żonego rozwoju i promującym zieleń. 
Poza wykorzystywaniem zasobów wody 
deszczowej do podlewania nasadzeń, 
wprowadzamy tam roślinność pod róż-
nymi postaciami. W odpowiedzi na ocze-
kiwania władz Milanówka zdecydowa-
liśmy, iż zaprojektujemy zielone dachy 
budynków, które zwiększą powierzchnię 
biologicznie czynną całej inwestycji oraz 
retencję wody, a także stworzą korzyst-
ny mikroklimat. Nasze zaangażowanie  

w promowanie korzystnych dla przyrody 
i użytkowników rozwiązań podczas prac 
związanych z osiedlem Milanówek Zdrój 
potwierdza fakt, iż stanie się ono pierwszą 
w mieście inwestycją mieszkaniową z cer-
tyfikacją środowiskową BREEAM”, dodaje 
Jacek Wesołowski.

W częściach wspólnych osiedla prze-
widziano zasadzenie między innymi 
ozdobnych jabłoni oraz zainstalowanie 
donic z różnego typu ziołami. Przydomo-
we ogródki zostaną natomiast otoczone 
zielonymi ogrodzeniami, gwarantujący-
mi mieszkańcom prywatność i poczucie 
komfortu. Centralnym punktem części 
wspólnych Milanówka Zdroju będzie na-
tomiast tężnia, z jednej strony stanowiąca 
źródło cennych dla zdrowia mikroelemen-
tów, a z drugiej – zapewniająca urokliwe, 

jedyne w swoim rodzaju miejsce do spot-
kań dla całej lokalnej społeczności.

„Podczas procesu budowy Mila-
nówka Zdroju wykorzystujemy bogate 
doświadczenie całej Grupy, zgroma-
dzone zarówno w Niemczech i USA, jak 
i na rodzimym rynku mieszkaniowym.  
W Polsce zrealizowaliśmy już wielokrotnie 
nagradzane w branżowych konkursach 
osiedle Bacciarellego 54 we Wrocławiu, 
a także osiedle Kraft w Łodzi. Aktualnie 
prowadzimy prace związane z kolejnym 
projektem mieszkaniowym w Łodzi oraz 
naszą pierwszą inwestycją z segmentu 
PRS w Poznaniu. Jestem przekonany, że 
know-how, którym dysponujemy, pozwoli 
stworzyć w Milanówku prawdziwy zielony 
azyl, zapewniający przyszłym mieszkań-
com komfort i poczucie bezpieczeństwa”, 
mówi Jacek Wesołowski.   

Wsparcie lokalnej 
społeczności

Poza realizowaniem inwestycji miesz-
kaniowej, Trei Real Estate Poland aktywnie 
angażuje się w liczne zadania, których ce-
lem jest wspieranie procesów budowania 
lokalnej społeczności, a także poprawa 
jakości życia mieszkańców Milanówka. 

„Z Milanówkiem jesteśmy związani 
od wielu lat. W 2014 roku otworzyliśmy 
tam jeden z naszych parków handlowych 
Vendo Park, który na stałe wpisał się  
w krajobraz handlowy miasta. W ostat-
nim czasie sfinansowaliśmy natomiast 
przebudowę ul. Łącznej, a także zbudo-
waliśmy plac zabaw na osiedlu „Berliny”. 
Od kwietnia tego roku jesteśmy również 
sponsorem pierwszej drużyny piłkarskiej 
KS Milan Milanówek. Jako inwestor prag-
niemy, aby nasze działania prowadzone 
w Milanówku miały realną wartość dla 
wszystkich mieszkańców, a jednocześnie 
prowadziły do jego harmonijnego, wielo-
wymiarowego rozwoju”, podsumowuje 
Jacek Wesołowski.

Startuje budowa zielonego osiedla 
w Mieście Ogrodów 

Milanówek Zdrój będzie pierwszym projektem mieszkaniowym w Milanówku certyfikowanym w systemie BREEAM 

Trei Real Estate Poland rozpoczyna budowę pierwszego etapu osiedla w podwarszawskim Milanówku. Milanówek Zdrój będzie jedynym projektem mieszkaniowym  
w tym mieście z certyfikacją środowiskową BREEAM,  potwierdzającą najwyższą jakość prac prowadzonych z dbałością o środowisko. W pierwszej fazie powstanie tam  
114 apartamentów o zróżnicowanych metrażach z dostępem do ogródków, balkonów lub tarasów. Procesowi inwestycyjnemu towarzyszy szereg działań  
remediacyjnych, dzięki którym teren zostanie kompleksowo oczyszczony z historycznych zanieczyszczeń. Mieszkańcy wprowadzą się do nowych lokali w 2026 roku.  
Generalnym wykonawcą pierwszego etapu jest firma Łucz-Bud Sp. z o. o., a za projekt architektoniczny odpowiada pracownia Adaptic Architekci.
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\\\ ŻABIA WOLA 

Dzięki podpisaniu umowy 
dotacyjnej z Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony 
Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Warszawie, gmina 
Żabia Wola kontynuuje 
modernizację oświetlenia 
ulicznego, wymieniając 
oprawy sodowe  
na nowoczesne lampy LED.

Umowę dotacyjną podpisano 26 
listopada. Na jej mocy przyznano 

100 000 zł na dalszą modernizację 
oświetlenia w gminie. Dotacja pozwa-
la na realizację projektu, który nie tylko 
przyczyni się do zwiększenia efektyw-
ności energetycznej, ale także przynie-
sie korzyści finansowe i środowiskowe.

\\\   Ostatni etap modernizacji
Tego samego dnia na ulicy Pod Sos-

nami w Zalesiu wymieniono ostatnie 
oprawy sodowe na nowoczesne lampy 
LED. Zakończenie tego etapu oznacza, 
że już cała gmina korzysta z energo-
oszczędnego oświetlenia ulicznego. 
Jest ono nie tylko przyjazne dla środo- 

wiska, ale i zapewnia lepszą jakość 
oświetlenia.

\\\   Planują kolejne  
inwestycje

Wymiana oświetlenia ulicznego, to 
tylko część planów gminy na poprawę 
efektywności energetycznej. Kolejnym 
etapem inwestycji będzie wymiana 
oświetlenia w obiektach gminnych, 
takich jak stacja uzdatniania wody i 
oczyszczalnia ścieków. Dzięki tym in-
westycjom gmina dąży do zmniejszenia 
śladu węglowego i podniesienia jakości 
życia mieszkańców.

Tymoteusz Janczak

AKTUALNOŚCI

\\\ REGION 

Fundacja Rozwoju Demokracji 
Lokalnej ogłosiła wyniki 
tegorocznego Rankingu Gmin 
Województwa Mazowieckiego. 
W gronie liderów po raz 
kolejny znalazły się Podkowa 
Leśna oraz Michałowice, 
które potwierdziły swoją 
pozycję jako jedne z najlepiej 
rozwijających się samorządów 
na Mazowszu.

W yniki rankingu to nie tylko pre-
stiż, ale także dowód na efek-

tywne zarządzanie i wdrażanie stra-
tegii zrównoważonego rozwoju. Obie 
gminy zapracowały na te wyróżnienia 
dzięki skutecznej realizacji inicjatyw 
społecznych, inwestycji i projektów na 
rzecz poprawy komfortu życia lokal-
nych społeczności.

\\\   Podkowa Leśna – numer 
jeden wśród gmin miejskich

Miasto Podkowa Leśna triumfowa-
ło w kategorii gmin miejskich, zdoby-
wając pierwsze miejsce i prestiżowy 
tytuł lidera rozwoju społeczno-gospo-
darczego wśród samorządów woje-
wództwa. Ponadto miasto otrzymało 
wyróżnienie „Drzewo Uznania”, przy-
znawane przez Bank Gospodarstwa 
Krajowego, oraz tytuł „Lidera Powiatu 
Grodziskiego”.

Ranking gmin miejskich ukształto-
wał się następująco:
1. Podkowa Leśna
2. Nowy Dwór Mazowiecki
3. Józefów

– To dla nas ogromny zaszczyt i 
potwierdzenie, że realizowane działa-
nia na rzecz mieszkańców przynoszą 

wymierne efekty. To nagroda dla całej 
społeczności Podkowy Leśnej – pod-
kreśliła Magdalena Eckhoff, burmistrz 
Podkowy Leśnej.

\\\   Michałowice – najlepsza 
gmina wiejska

W kategorii gmin wiejskich Mi-
chałowice również nie miały sobie 
równych. Gmina po raz kolejny zajęła 
pierwsze miejsce, umacniając swoją 
pozycję lidera rozwoju społeczno-
-gospodarczego. Na podium znalazły 
się także Nadarzyn (2. miejsce) oraz 
Lesznowola (3. miejsce).

Nagrodę w imieniu gminy Michało-
wice odebrała wójt Małgorzata Pache-
cka, która wyraziła dumę z osiągnięć 
samorządu:

– Nagroda ta jest efektem ciężkiej 
pracy całego zespołu oraz współpracy z 
mieszkańcami, którzy wspierają nasze 
działania na rzecz zrównoważonego 
rozwoju.

\\\   Ranking  
Gmin Województwa  
Mazowieckiego

Ranking, organizowany przez Fun-
dację Rozwoju Demokracji Lokalnej im. 
Jerzego Regulskiego, jest prestiżowym 
przedsięwzięciem oceniającym rozwój 
społeczno-gospodarczy gmin Mazow-
sza (z wyłączeniem miast na prawach 
powiatu). Ocenie poddawane są takie 
aspekty, jak zarządzanie finansami, 
poziom inwestycji czy jakość życia 
mieszkańców.

Partnerami tegorocznej edycji były 
m.in. Urząd Statystyczny w Warszawie 
oraz Bank Gospodarstwa Krajowego. 
Gala ogłoszenia wyników odbyła się 
28 listopada w Warszawie, a wśród jej 
uczestników znaleźli się przedstawi-
ciele najlepszych gmin, liderzy samo-
rządów i eksperci.

Podkowa Leśna i Michałowice po 
raz kolejny udowodniły, że są liderami 
w swoich kategoriach. Dzięki konse-
kwentnie realizowanym projektom 
rozwojowym i inwestycjom w jakość 
życia mieszkańców, obie gminy stano-
wią wzór dla innych samorządów w 
regionie.

Tymoteusz Janczak

\\\ ŻABIA WOLA 

Decyzja marszałka 
województwa mazowieckiego 
nakłada na GDDKiA 
obowiązek ograniczenia 
hałasu na drodze ekspresowej 
S8. Chodzi o odcinek leżący  
na terenie powiatu 
grodziskiego.

W biuletynie informacji publicz-
nej gminy Żabia Wola możemy 

znaleźć zawiadomienie Marszałka wo-
jewództwa mazowieckiego z dnia 18 

listopada 2024. W decyzji czytamy, że 
urząd nakłada na Generalną Dyrekcję 
Dróg Krajowych i Autostrad obowiązek 
ograniczenia oddziaływania akustycz-
nego na środowisko drogi ekspresowej 
S8.

Szczęśliwi mogą być przede 
wszystkim mieszkańcy Żabiej Wo-
li. Chodzi o odcinek drogi od węzła 

z drogą wojewódzką nr 579 w Radzie-
jowicach do węzła Paszków z drogą 
wojewódzką nr 721 w Wolicy. Mowa 
tutaj o części trasy leżącej w powiecie 
grodziskim.

Pełna treść zawiadomienia mar-
szałka znajduje się w BIP gminy Żabia 
Wola.

Tymoteusz Janczak

Liderzy rozwoju społeczno-
-gospodarczego na Mazowszu

Za głośno na S8. Jest decyzja 
marszałka
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Michałowice i Podkowa Leśna ponownie znalazły się w gronie samorządów, 
które wyróżniają się dynamiką rozwoju i troską o jakość życia mieszkańców.

Podpisanie umowy nastąpiło  
w siedzibie WFOSiGW w Warszawie

\\\ MILANÓWEK 

Tradycyjnie choinka  
przy siedzibie straży miejskiej  
w Milanówku została 
ozdobiona w zaskakujący 
sposób. Pojawiły się na niej 
odblaski, które każdy może 
zabrać do domu.

S trażnikom miejskim ozdabiać 
drzewko pomogły dzieci z Przed-

szkola nr 1 w Milanówku. Wszystko 
po to, aby zachęcić mieszkańców do 
noszenia odblaskowego elementu na 
swoim ubraniu. Od tego naprawdę 
może zależeć nasze życie. Szczególnie 
w okresie jesiennym i zimowym, kie-
dy często jest pochmurnie, a słońce 
wcześnie zachodzi, piesi mogą być dla 
kierowców niewidoczni. Jeżeli prowa-
dzący auto zobaczy nas za późno, może 
dojść do tragedii. Dlatego zachęcamy 
wszystkie osoby z Milanówka, aby 
odwiedziły niezwykłe drzewko przy 
siedzibie straży miejskiej i zabrały z 
niego coś odblaskowego. Dla własnego  
bezpieczeństwa.

\\\   Profilaktyka  
w świątecznym wydaniu

– Serdecznie dziękujemy Stra-
ży Miejskiej za zorganizowanie tego 
wspaniałego wydarzenia. Zachęcamy 
wszystkich do korzystania z odblasków, 
aby zadbać o bezpieczeństwo swoje i 
innych na drodze” – możemy przeczy-
tać na stronie internetowej urzędu mia-
sta w Milanówku.

Maciek Gos

Nowe latarnie 
pozwolą zaoszczędzić

Nietypowa choinka
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Wyniki rankingu  
to nie tylko prestiż

Ozdabiać choinkę pomagały dzieci
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OBWIESZCZENIE WÓJTA GMINY RASZYN  
o ponownym wyłożeniu do publicznego wglądu projektu  

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów 
położonych we wsiach Sękocin Nowy i Laszczki w Gminie Raszyn 

– rejon projektowanej drogi wojewódzkiej nr 721
Na podstawie art. 17 pkt 9, art. 17 a ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (Dz. U. z 2024 poz. 1130) w brzmieniu sprzed wejścia w życie ustawy z dnia 7 lipca 
2023 r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych 
ustaw (Dz. U. z 2023 r. poz. 1688), w związku z art. 66 ust. 2 ustawy z dnia 7 lipca 2023 r. o zmianie 
ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych ustaw (Dz. U.  
z 2023 r. poz. 1688) oraz uchwały Nr XIV/138/15 Rady Gminy Raszyn z dnia 29 października 2015 r.  
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części terenów położonych we wsiach Sękocin Nowy i Laszczki w Gminie Raszyn – rejon projektowanej 
drogi wojewódzkiej nr 721, 
zawiadamiam o ponownym wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsiach Sękocin Nowy  
i Laszczki w Gminie Raszyn – rejon projektowanej drogi wojewódzkiej nr 721, obejmujący obszar 
planu w obrębach Sękocin Nowy i Laszczki, którego granice wyznaczają:
1)  od północy - północne granice działek nr ew.: 53/6, 53/7, 53/12, 53/13, zachodnia i północna granica 

działki nr ew. 54/27, oś istniejącej ul. Leśnej, północna granica działki nr ew. 95/4 w obrębie Sękocin 
Nowy, dalej w kierunku północnym fragment zachodniej granicy administracyjnej obrębu Laszczki, 
a następnie północna granica działki nr ew. 146 w obrębie Laszczki;

2) od wschodu -  wschodnia linia rozgraniczająca drogi bez nazwy (działka nr ew. 144); 
3)  od południa - południowa granica działki nr ew. 172, dalej w kierunku południowym oś istniejącej 

drogi bez nazwy (działka nr ew. 102), południowa granica działki nr ew. 156 w obrębie Laszczki, 
następnie w kierunku południowym fragment wschodniej granicy administracyjnej obrębu Sękocin 
Nowy, dalej oś istniejącej linii wysokiego napięcia 110kV, fragment północnej granicy działki nr ew. 
98, oś istniejącej ul. Leśnej, a następnie południowe granice działek nr ew. 51/22, 51/21, 51/20, 51/19 
i 51/18 w obrębie Sękocin Nowy;

4) od zachodu – oś istniejącej Alei Krakowskiej
wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, w dniach od 19 grudnia 2024 r. do 24 stycznia 
2025 r., w siedzibie Urzędu Gminy Raszyn, ul. Szkolna 2a, w godzinach pracy urzędu (II piętro obok. pok. 
219) oraz na stronie internetowej Gminy:  www.raszyn.pl oraz www.bip.raszyn.pl – Prawo lokalne – Plany 
zagospodarowania przestrzennego terenu gminy Raszyn – Rejestr urbanistyczny.

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami zostanie 
przeprowadzona w dniu 13 stycznia 2025 r. o godz. 16.00 z wykorzystaniem środków 
porozumiewania się na odległość – link do pobrania w dniu dyskusji: https://pobierz.raszyn.pl/ 
mpzp-sekocin.html.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie miejscowym, może wnieść 
uwagi. Uwagi należy składać do Wójta Gminy Raszyn z podaniem imienia i nazwiska albo nazwy 
oraz adresu zamieszkania albo siedziby, oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy,  
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 7 lutego 2025 r. Uwagi dotyczące projektu ww. planu 
miejscowego mogą być wnoszone w formie papierowej lub elektronicznej, w tym za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej, w szczególności poczty elektronicznej na adres: ratusz@raszyn.pl.

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag złożonych do ww. projektu planu jest Wójt Gminy 
Raszyn.

Jednocześnie na podstawie art. 39 ust. 1 pkt. 2-5, w związku z art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 2  
i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko  
(Dz. U. z 2024 r., poz. 1112) ww. projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wraz 
z prognozą oddziaływania na środowisko poddaje się postępowaniom w sprawie strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko, zapewniając możliwość udziału społeczeństwa w tych postępowaniach 
w okresie wyłożenia do publicznego wglądu. 

W związku z powyższym, Zainteresowani mogą zapoznać się z niezbędną dokumentacją 
sprawy oraz wnosić uwagi i wnioski. Uwagi i wnioski w sprawie strategicznych ocen oddziaływania 
na środowisko można składać do Wójta Gminy Raszyn w formie pisemnej w Kancelarii Urzędu 
Gminy Raszyn lub pocztą na adres 05-090 Raszyn ul. Szkolna 2a; ustnie do protokołu w Referacie 
Urbanistyki i Planowania Przestrzennego oraz za pomocą środków komunikacji elektronicznej  
na adres:  HYPERLINK “mailto:ratusz@raszyn.pl” ratusz@raszyn.pl w nieprzekraczalnym terminie  
do dnia 7 lutego 2025 r. Uwagi i wnioski powinny zawierać imię, nazwisko i adres Wnioskodawcy  
oraz oznaczenie nieruchomości. 

Zgodnie z art. 41 ustawy z dnia 3 października 2008 r. uwagi lub wnioski złożone po upływie  
ww. terminu pozostawia się bez rozpatrzenia. 

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków w sprawie strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko jest Wójt Gminy Raszyn.    

Klauzula informacyjna
Administratorem Pani/Pana danych osobowych jest Gmina Raszyn z siedzibą w Raszynie, ul. Szkolna 2a, 05-090 
Raszyn, reprezentowana przez Wójta Gminy Raszyn. Przetwarzanie danych osobowych jest niezbędne do wypełnienia 
obowiązku prawnego ciążącego na Administratorze. Osobie, której dane dotyczą przysługuje prawo wglądu w 
swoje dane oraz ich uzupełniania. Szczegółowe informacje na temat przetwarzania danych osobowych są dostępne  
w siedzibie Urzędu i na BIP pod adresem: https://bip.raszyn.pl/kategorie/82/artykuly/1098.    

   Z up. Wójta Gminy Raszyn
Pierwszy Zastępca Wójta Gminy Raszyn 

Aneta Wrotna

Raszyn, dnia 9 grudnia 2024 r.

OGŁOSZENIE
Na podstawie art. 43 ustawy z dnia 3 października 2008 roku o udostępnianiu informacji o środowisku 

i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska  oraz o ocenach oddziaływania na 
środowisko (Dz.U. z 2024 r. poz. 1112) podaje się do publicznej wiadomości informację o przyjęciu:
–  Uchwałą Nr 64/IX/2024 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 28 listopada 2024 roku Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Żabia Wola obejmującego miejscowość 
Żabia Wola  - obszar I;

–  Uchwałą Nr 65/IX/2024 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 28 listopada 2024 roku Miejscowego 
Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Żabia Wola obejmującego miejscowość 
Musuły (obszar XIIa – 3);

–  Uchwałą Nr 67/IX/2024 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 28 listopada 2024 roku Miejscowego 
Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Żabia Wola obejmującego fragment 
miejscowości Bartoszówka (obszar IIIb).

Z treścią podjętych Uchwał, uzasadnieniem/podsumowaniem do podjętych uchwał sporządzonych  
na podstawie art. 42 pkt 2 oraz na podstawie art. 55 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 2008  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie  
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz.U. z 2024 r. poz. 1112) można  
zapoznać się na stronie internetowej www.bip.zabiawola.akcessnet.net oraz w siedzibie Urzędu  
Gminy w Żabiej Woli, ul. Główna 3, 96-321 Żabia Wola, w godzinach pracy urzędu.

Zastępca Wójta Gminy Żabia Wola
Maciej Kowalski

Żabia Wola, dn. 11.12.2024 r.

\\\ BRWINÓW 

W trosce o osoby niewidome  
i słabowidzące  
w brwinowskim urzędzie 
zamontowano specjalne 
tablice, ułatwiające poruszanie 
się po budynkach.

W dwóch placówkach UG zainsta-
lowano pięć specjalnych tablic 

zawierających rozkład pomieszczeń 
znajdujących się na każdym piętrze. 
Takie ułatwienia nazywają się planami 
tyflograficznymi. Dotykając ich osoby 

niewidome lub słabowidzące zapo-
znają się z rozkładem pomieszczeń 
wewnątrz budynku.

– Chociaż oba budynki są z uwagi 
na ich pierwotny charakter w niewiel-
kim stopniu dostosowane do potrzeb 
osób ze szczególnymi potrzebami, to 
w miarę możliwości gmina stara się 
stopniowo poprawiać ich dostępność 
dla wszystkich mieszkańców – mo-
żemy przeczytać na stronie urzędu  
gminy.

\\\   Makieta urzędu  
odlana z brązu

Tablice, to nie jedyne ułatwienia dla 
osób z niepełnosprawnościami, które 
przygotowano w urzędach. W budynku 
przy ul. Grodziskiej 12 zamontowana 
została wykonana z brązu makieta bu-
dynku, która powstała również z myślą 
o osobach niewidomych i słabowidzą-
cych. Na odlewie zamieszczono opis 
budynku w alfabecie Braille’a.

Maciek Gos

\\\ BRWINÓW 

Przy willi Jana Tobolki  
w parku miejskim 
znajduje się symboliczna 
mogiła. Upamiętnia ofiary 
przesłuchiwań w trakcie  
II wojny światowej.  
Pomnik był zaniedbany.  
Gmina zdecydowała się  
na jego renowację.

P odczas II wojny światowej w willi 
Tobolki, na tyłach kamienicy Ame-

rykanka, znajdował się niemiecki po-
sterunek policji, gdzie przesłuchiwane 
były osoby podejrzewane o działalność 
konspiracyjną.

Nie wszystkim udało się przeżyć 
tortury w tym więzieniu. Pomordowani 
byli chowani w pobliżu willi – ich ciała 
zostały po wojnie ekshumowane na 
brwinowski cmentarz parafialny, ale 

pozostał pomnik, symboliczna mogiła 
z krzyżem – możemy przeczytać na 
stronie urzędu gminy.

\\\   Renowacja pomnika
Z czasem pomnik zaczął niszczeć. 

Dlatego władze gminy postanowiły go 
odrestaurować. Prace objęły demontaż, 
piaskowanie i malowanie ogrodzenia 
otaczającego betonową płytę, która 
również została wyczyszczona i za-
bezpieczona. Na pomniku pozostała 
tablica z napisem: „Katowanym i za-
mordowanym przez hitlerowców w 
latach 1941–1945 – mieszkańcy”.

Renowację pomnika wsparł Samo-
rząd Województwa Mazowieckiego. 
Gminie udało się uzyskać dofinanso-
wanie na ten cel w wysokości ponad 
21.000 zł. Natomiast  łączny koszt pro-
jektu wyniósł niemal 47.000 zł.

Maciek Gos

Urząd przyjazny niewidomym

Pomnik uratowany
Tablice zainstalowano z myślą  
o osobach z niepełnosprawnościami

Makieta powstała we wrześniu
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Ogrodzenie zostało wypiaskowane  
i odmalowane. Wyczyszczono też  
pamiątkową tablicę upamiętniającą 
ofiary bestialskich przesłuchań
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Dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu w Nadarzyn 
działający na podstawie pełnomocnictwa nr. 052/39/2020  informuje, że od dnia 11.12.2024 r. do dnia 
31.12.2024 r. na stronie internetowej www.bip.nadarzyn.pl oraz na tablicach ogłoszeń w siedzibie 
Urzędu Gminy Nadarzyn przy ul. Mszczonowskiej 24 zostały zamieszczone wykazy nieruchomości 
przeznaczonych do oddania w najem.

Burmistrz Grodziska Mazowieckiego
informuje, że na elektronicznej tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego 
w Grodzisku Mazowieckim przy ul. Kościuszki 12A oraz na stronach 
internetowych www.grodzisk.pl i www.bip.grodzisk.pl został umieszczony 
wykaz z dnia 04 grudnia 2024 r. nieruchomości przeznaczonych do 
wydzierżawienia mianowicie: wykaz dotyczący działki nr ew. 5/1  

o powierzchni 8,26 ha położonej w miejscowości Kraśnicza Wola w gminie Grodzisk 
Mazowiecki, w obrębie nr 0018 Kraśnicza Wola.
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P odróżując po Polsce łatwo jest 
trafić na obiekty lub ziemie, któ-

re wiążą się z rodziną Skarbków. Są 
wszędzie, gdzie snuje się ciekawa hi-
storia osiadłych tu rodzin. Z zaintere-
sowaniem zajrzałam do pamiętnika 
Fryderyka hrabiego Skarbka, który za-
kupiłam i tu niespodzianka, od mojego 
sąsiada Macieja mającego ciekawe koli-
gacje rodzinne z rodziną hr. Skarbków. 

Kim był hrabia Fryderyk Skar-
bek? Otóż był synem hrabiego Kacpra 
Skarbka, którego historię przypomnę, 
a ponieważ pamiętnik Fryderyka za-
wiera zdanie, że nie ma nauczać tylko 
gawędzić o dawnych zdarzeniach, na 
początku będzie opowieść o pierw-
szym małżeństwie hrabiego Kacpra 

ojca Fryderyka. Ta opowieść nadaje 
się na wieczór listopadowy i na pewno 
niejedną osobę wystraszy.

\\\   Pierwsze małżeństwo 
hr. Kacpra Skarbka

Było to małżeństwo osobliwe, za-
warte w dość ciekawych okolicznoś-
ciach. Otóż zaczyna się od tańca ma-
zurka, do którego Kacper prosi pannę 
Justynę Dąbską, córkę kasztelana ko-
walskiego Józefa i Barbary z Komo-
rowskich. Justyna i Kacper są bardzo 
młodzi, on ma 18 lat, Justyna 16. Kto 
pamięta jak się kocha w tym wieku, 
to zrozumie sytuację. Gdy kończy się 
taniec oboje są zakochani. I postana-
wiają się pobrać, natychmiast. Matka 
Justyny nie zgadza się na ślub, uważa, 
że młodzi są niedojrzali. Justyna w no-
cy zostaje wykradziona z rodzinnego 
domu w Śmiłowicach i młodzi biorą 
potajemnie ślub. To doprowadza matkę 
do szału i w tym stanie wypowiada zna-
mienne zdanie, które potem stanie się 
rodzinnym przekleństwem – „niechaj 
mnie psy zjedzą jeśli moja noga u niej 
powstanie”. 

U niej, czyli u córki. Wypowiada to 
zdanie przy świadkach. Rodzina jest 
w rozpaczy i każdy chce załagodzić 
sprawę i połączyć znów matkę z córką. 
Emocje mijają i pani Barbara obiecu-
je, że na Wielkanoc zawita w Izbicy na 
Kujawach u córki w domu. W Wielką 
Środę wyrusza w podróż. Już podróż 
zaczyna się pechowo, bo w powozie 
łamie się coś i trzeba naprawiać. Stary 
woźnica, który ostrzegał aby nie jechać, 
zabobonnie wspomina przysięgę matki 
i robi trudności z naprawą. Pani Barba-
ra nie każe jednak zawrócić. W końcu 
rodzice szczęśliwie dojeżdżają do Iz-
bicy. Powitanie i radość wielka i dzieci, 
i rodziców. W czasie toastu, który na 
cześć zgody wznosi ojciec Justyny pęka 

mu w rękach szklany kielich i wino leje 
się po stole. Matka blednie, goście też są 
pod ogromnym wrażeniem. 

W nocy Barbara czuje się źle i 
umiera następnego dnia wieczorem. 

Salon, w którym było rozstawiane jad-
ło wielkanocne zamienia się w pokój 
pogrzebowy z ustawionym na środku 
katafalkiem. Likwiduje się stoły z je-
dzeniem, ale zapach mięs pozostaje. 
W nocy do salonu wbiegają psy, które 
poczuły jadło. I jak pisze Fryderyk we 
wspomnieniach o ojcu: „psy zakradły 
się, gdy już ciało leżało na marach i wy-
gryzły policzek nieboszczce”. 

Wniosek dla wierzących w zabo-
bony: nieopatrznie i w złości wypowie-
dziane zdanie matki stało się prawdą.

Małżeństwo Justyny i Kacpra nie 
było udane. Było zwyczajnie niezgod-
ne. Dzieci obojga małżonków też nie 
były szczęśliwe. Córka w wieku 26 lat 
zmarła po urodzeniu synka. Syn popadł 
w długi. Drugi syn skończył na Syberii. 
Któryś z synów był nieślubny. Po roz-
wodzie okazało się, że majątek został 
uszczuplony przez brak rozsądnego 
gospodarowania. Hrabiemu Kacprowi 
Skarbkowi czas było szukać bogatej 
żony. I znalazł ją w Toruniu. Była nią 
córka Jakuba Fengera właścicielka Że-
lazowej Woli i kilku domów w Toruniu. 
Teść w dniu ślubu spłacił długi hrabie-

go Skarbka. W 1792 r. Ludwika urodziła 
syna Fryderyka. Jego zaistnienie na tym 
świecie będzie miało ogromny zwią-
zek z rodziną kompozytora Fryderyka 
Chopina. Ale nie uprzedzajmy faktów, 
kompozytor urodzi się dopiero za 18 
lat. Taka będzie różnica wieku między 
Fryderykiem i Fryderykiem.  

\\\   Drugie małżeństwo  
hrabiego Skarbka

    Ludwika, córka bogatego bankie-
ra z Torunia Jakuba Fengera za młodu 
miała wielu wielbicieli i tylko wsta-
wiennictwo króla Stanisława Augusta 
spowodowało, że wybrała hr. Kacpra 
Skarbka. Spotkały się dwie skrajnie róż-
ne osobowości, całkowicie też różne w 
wyborze stylu życia. Kacper był fanfa-
ronem, hulaką i bawidamkiem, miał na 
koncie wiele romansów. Ludwika ode-
brała znakomite wychowanie w rodzin-
nym Toruniu, była domatorką, z chęcią 
poświęcającą się wychowaniu dzieci i 
prowadzeniu domu. Jako jedynaczka 
dziedziczyła po ojcu dużą fortunę. Gdy 
po kilku latach małżeństwa okazało się, 
że hr. Kacper Skarbek przepuścił już 

cały swój majątek, hr. Ludwika rozsta-
ła się z nim w obawie, że i jej majątek 
zniknie podczas zabaw męża. Było to 
około 1802 r. Hrabia uciekł za granicę 
przed wierzycielami, a hrabina posta-
nowiła zostać w kraju i poświęcić się 
wychowaniu dzieci.

 W tych czasach każdy młody 
szlachcic i szlachcianka w Polsce mu-
sieli znać język francuski. Ludwika za-
trudniła więc guwernera, Lotaryńczyka 
Mikołaja Chopina. Fryderyk Skarbek 
miał być przygotowywany przez Cho-
pina seniora do dalszej nauki w Paryżu. 
Dlaczego właśnie w Paryżu? Za pano-
wania rządu pruskiego młody Skarbek 
miał być wysłany do Getyngi. Ludwika 
uważała, że znajomość prawa niemie-
ckiego jest konieczna gdy się jest pod-
danym pruskim. Sytuacja się zmieniła 
gdy wszedł w życie Kodeks Napoleona 
bo do kraju weszli Francuzi. Zanim 
Fryderyk zostanie wysłany do Paryża, 
Skarbkowie wrócą z Warszawy do Że-
lazowej Woli i spędzą tu rok zbierając 
fundusze na dalszą edukację Fryderyka.

\\\   Epilog
 Czy syn Chopinów dostał imię po 

hrabim Fryderyku Skarbku?  Ponoć 
uważano hrabiego za ojca chrzestne-
go Fryderyka Chopina, choć nie jest to 
poparte dokumentami. Najważniejsze, 
że dzięki późniejszej korespondencji 
Skarbka z kompozytorem mamy ogrom 
informacji o rodzinie Chopinów, po-
glądach Mikołaja, jego nowatorskich 
metodach pedagogicznych. Skarbek 
poświęcił postaci swego nauczyciela 
powieść Pamiętniki Seglasa, w której 
przekazuje informacje biograficzne o 
Mikołaju Chopinie. Hrabia pozostawił 
po sobie bogatą spuściznę literacką, 
żył w latach 1792-1866 i jego życie to-
czyło się przez ostanie dni panowania 
I Rzeczypospolitej, okupację pruską, 
utworzenie Księstwa Warszawskiego 
i dwa powstania, różne epoki i dlatego 
jego pamiętniki są bezcenne i bardzo 
ciekawe.

Małgorzata Szturomska

Z pamiętników hrabiego Fryderyka Skarbka

Kamienica Fengera w której urodził się w 1792 r. hr. Fryderyk Skarbek

Hr. Fryderyk Skarbek

Okładka książki napisanej przez  
hr. Fryderyka Skarbka, której Mikołaj 
Chopin jest pierwowzorem głównego 
bohatera

FO
T. 

PO
LO

NA

FO
T. 

PO
LO

NA

FO
T. 

PO
LO

NA

W Żelazowej Woli
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\\\ REGION 

Tradycyjnie zapraszamy  
do szybkiego przeglądu 
wydarzeń sportowych  
z powiatów pruszkowskiego  
i grodziskiego.

R oszady w V-ligowym klubie piłkar-
skim, sukcesy zarówno siatkarzy, 

jak i siatkarek, a także worek medali na 
zawodach w taekwondo. W ten week-
end działo się naprawdę wiele!

\\\   Zmiana szkoleniowca  
w Raszynie

W sezonie 2023/2024 KS Raszyn 
zajął 16. pozycję w tabeli IV Ligi i spadł 
na niższy szczebel rozgrywkowy. Za-
rząd klubu postanowił, że do IV-ligo-
wego powrotu zespół przygotuje Wo-
łodymyr Kuź, odnoszący sukcesy w 
niższych ligach ówczesny trener Advitu 
Wiązowna. Zastąpił on tym samym na 
stanowisku prawdziwą legendę Raszy-
na – Jacka Romańczuka, który po 17 
latach w roli pierwszego szkoleniowca 
klubu otrzymał propozycję pracy jako 
dyrektor sportowy KS Raszyn. Współ-
praca nie trwała jednak już tak długo 
jak ta z poprzednikiem.

– Z początkiem grudnia trener 
Wołodymyr Kuź zakończył pełnienie 
funkcji trenera pierwszej drużyny KS 
Raszyn. Trener Kuź objął stanowisko 
1 lipca 2024 roku, a w trakcje rundy je-
siennej nasz zespół zdobył 20 punktów, 
notując 6 zwycięstw, 2 remisy oraz 7 
porażek – poinformował w poniedzia-
łek na swojej stronie na Facebooku 
Klub Sportowy Raszyn. – Dziękuje-
my trenerowi za jego pracę, wysiłek i 
wkład w rozwój drużyny. Życzymy mu 
dalszych sukcesów w przyszłości!

O tym, kto poprowadzi raszynian 
w dalszej części sezonu, dowiemy się 
już niebawem.

– W najbliższym czasie będziemy 
informować o dalszych krokach zwią-
zanych z funkcją trenera pierwszej 

drużyny KS Raszyn – dodał aktualnie 
9. zespół V Ligi.

Warto zaznaczyć, że klub, w któ-
rym obecnie występują między innymi 
zawodnicy doskonale znani większo-
ści kibiców piłkarskich tacy jak Jakub 
Kosecki, Marcin Burkhardt czy Łukasz 
Gikiewicz, prowadzi nabór do swojej 
drużyny.

– Masz talent, pasję do piłki nożnej 
i chcesz grać w drużynie, która stawia 
na rozwój i rywalizację na wysokim 
poziomie? Dołącz do KS Raszyn i graj 
w V Lidze. Chcesz grać obok reprezen-
tantów Polski? W naszej drużynie masz 
szansę na rywalizację z zawodnikami, 
którzy zdobywali doświadczenie w re-
prezentacji i na boiskach Ekstraklasy! 
– widnieje w klubowym ogłoszeniu.

\\\   Mocny lider  
w Grodzisku

Grudzień w siatkarskiej II Lidze 
Mężczyzn prezentuje się naprawdę 
wspaniale. Po pokonaniu we własnej 
hali 3:1 rywali z Olsztyna Sparta Gro-

dzisk Mazowiecki dołożyła kolejny 
triumf. Tym razem na wyjeździe nasi 
siatkarze wygrali z Lechią Tomaszów 
Mazowiecki II.

Pierwszy set był dosyć wymagają-
cy, ponieważ Grodzisk zdołał go wygrać 
27:25. Dalsze części meczu toczyły się 

już jednak pod dyktando gości: 25:14 
i 25:15. To już 4. z rzędu zwycięstwo 
Sparty w obecnym sezonie II Ligi.

Aktualnie Sparta z bilansem 10 wy-
granych i 1 porażką plasuje się na czele 
tabeli. W kolejnym ligowym spotkaniu, 
również w hali przeciwnika, drużyna 
zmierzy się z KS Metro Family Warsza-
wa. Starcie zaplanowane jest na sobotę 
14 grudnia na godzinę 17.

\\\   Niezdobyta twierdza
Ciekawie działo się również na 

boiskach I Ligi Mazowieckiej Kobiet. 
Siatkarki z Grodziska Mazowieckiego 
stoczyły niezwykle zacięty bój z lide-
rem – KS Komandos Warszawa. Spotka-
nie zakończyło się zwycięstwem Sparty.

W pierwszych setach mieliśmy cios 
za cios: warszawianki wygrały 25:18, 
ale później musiały uznać wyższość 
rywalek, które cieszyły się z pewnego 
triumfu 25:14. Następnie powtórka 
z rozrywki – 25:23 dla KS Komandos 
Warszawa i tym razem 27:25 dla eki-
py z Grodziska Mazowieckiego. W tie-

-breaku Sparta pokonała rywalki 15:9 i 
to ona mogła świętować ciężko wywal-
czone zwycięstwo.

– Przybyli kibice mieli ponad dwu-
godzinne widowisko. Pięciosetowy 
mecz przepełniony atakami, obroną i 
emocjami sprawił, że temperatura na 

sali przy ulicy Zondka wzrosła o do-
brych kilka stopni. Widowisko, które 
zafundowały zawodniczki, mogło po-
dobać się kibicom obu drużyn, poziom 
zaprezentowany w trakcie meczu to nie 
były tylko wbijane siatkarskie gwoź-
dzie, ale równie skuteczne obrony i wy-
miany ciosów – podsumował trener 
Damian Górski. – Zawodniczki Sparty 
rozegrały mecz, w którym nie uchroni-
liśmy się od błędów. Największą bolącz-
ką naszych zawodniczek była zagryw-
ka, na szczęście pozostałe elementy gry 
pozwalały na odpracowanie błędów 
zdarzających się przy zagrywce. Mecz 
podsumowujący pierwszą połowę roz-
grywek pokazał, że nie można spoczy-
wać na laurach i wszyscy mamy nad 
czym pracować. Mimo wygranej z lide-
rem, w górnej części tabeli nie zaszły 
żadne zmiany i pierwsza trójka drużyn 
cały czas prezentuje się tak samo.

Kobiecy zespół Sparty Grodzisk 
Mazowiecki nie przegrał u siebie jesz-
cze ani jednego meczu. Aktualnie siat-
karki plasują się na 3. pozycji w ligowej 
tabeli.

W najbliższą niedzielę w hali przy 
ulicy Zondka prawdziwy hit, w któ-
rym miejscowa drużyna zmierzy się 
z klubem UKS Orlęta Raszyn. Raszy-
nianki ograły ostatnio na wyjeździe 
3:1 (15:25, 25:23, 16:25, 14:25) SPS 
Konstancin-Jeziorna i w tabeli znajdują 

się tuż za Grodziskiem. Początek spot-
kania o godzinie 18:00.

\\\   Czarne Lwy z pucharami
W minioną niedzielę w Ostrowcu 

Świętokrzyskim odbyła się IX Święto-
krzyska Olimpiada Taekwondo Olim-
pijskiego. Nadarzyński klub Czarne 
Lwy reprezentowało na mistrzostwach 
14 zawodników, którym udało się wy-
walczyć łącznie aż 18 medali!

Po złoto sięgnęli: Paweł Chmielew-
ski, Cyprian Chmielewski (dwukrotnie), 
Aleksander Cieśla, Wiktor Sobczyński, 
Staś Czarnecki, Janek Sosnowski, Woj-
tek Bońda oraz Janek Telejko, który 
dołożył również srebro.

Srebrne medale powędrowały do: 
Ingi Chmielewskiej (dwa), Natana Ma-
linowskiego, Filipa Bluszcza oraz Alek-
sandra Ziółkowskiego, który poza tym 
otrzymał także brąz.

Na trzecim stopniu podium stanęli 
Antek Adkiewicz i Kiril Danyliuk.

Ponadto klub zajął pierwsze miej-
sce w kategorii młodzik i drugie w ka-
tegorii dzieci.

– Jesteśmy niezwykle dumni z na-
szych zawodników! Pokazaliście świet-
ną postawę – walczyliście z sercem, 
zaprezentowaliście wysoki poziom w 
każdej konkurencji – chwali swoich 
podopiecznych klub.

Rafał Lipski

Sportowe podsumowanie weekendu

Medaliści z Nadarzyna

Siatkarki pokonały lidera
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 DAM PRACĘ 

 Zatrudnię osoby do pracy  
na magazynie chłodniczym 4 stopnie  
na hali, do kompletacji zamówień  
na podstawie skanera. Praca w godzi-
nach 20:00 – 4:00. Pracujemy  
w systemie 5 nocy w kolejnym tygodniu 
6 nocy i tak na zmianę. Praca fizyczna 
sporo dźwigania pojemniki do 15 kg.  
Możliwość dorobienia – nadgodziny.  
Piaseczno ul. Techniczna 2  
Telefon 570598915

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36

 Firma poszukuje osoby do sprzątania 
hali produkcyjnej i magazynowej.  
Praca w systemie zmianowym  
po 12 godz. – 2 dni w godz. 6-18, 2 dni 
przerwy, 2 dni w godz. 18-6. Praca  
w Solcu k. Szymanowa, dojazd z Warki, 
Góry Kalwarii i Wilanowa zapewniony. 
Zadzwoń na nr 501 631 374

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych,  

również bez doświadczenia,  
konieczne prawo jazdy kat. B  

tel. 601 923 395

 Zatrudnię lakiernika na 1/2 etatu,  
mile widziany emeryt, Chylice  
tel. 605 544 943

SPRZEDAM 

 Drewno kominkowe, 885910910

 Sprzedam: koks, węgiel, ekogroszek, 
pellet Prażmów tel. 22 727 07 00

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361,  
791 394 791

 Sprzedam 2 obrazy J. Wojtkowiaka,  
667 254 932

KUPIĘ 

 Kupię MOTOCYKLE wsk, simson, junak, 
romet itp. Tel 721-029-688

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

 WYCINKA DRZEW Z PODNOŚNIKA  
KOSZOWEGO 15M, RĘBAK, USŁUGI  
MINIKOPARKAMI 2 I 3 TONY, KOPARKO-
-ŁADOWARKA, PORZĄDKOWANIE  
TERENÓW ZIELONYCH, WYBURZENIA,  
NIWELACJA TERENU TEL. 537 537 450

 Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje samowoli 
budowlanych sprzed lat, tel. 695 451 655

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

 Anteny wideo domofony montaż  
naprawa 603375875 

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Glazura, remonty, 609 926 758

 Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
sprzętu. Zadzwoń 501 700 315

 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288

 Malarskie tanio  
tel. 22 7277747, 501 976 533

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352

 Grabienie liści, wywóz gałęzi  
519 874 891 

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 Remonty mieszkań tel. 608 49 42 44

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997

 Hydraulika, gaz Tel. 602 651 211

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA  
tel. 604895675.

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721

 Wycinka drzew tel. 505 591 721

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki,  
wady prawne, zadłużenia.  
Tel. 786-805-828

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

 Urocza leśna widokowa działka  
rekreacyjna, Prażmów, tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361

 Działka leśna 3000 m2 Prażmów,  
tel. 602 770 361

 Sprzedam 3 hektary budowlane  
w Prażmowie, tel. 602 770 361

 OSIEDLE TARCZYN, Nowe domy  
parterowe, wolnostojące 133m2,  
Wola Przypkowska, tel. 573 161 719

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Kwatery pracownicze Piaseczno  
502-222-001 

 Powierzchnia magazynowa  
i produkcyjna do wynajęcia  
w Logistic park Good Point Karczew  
tel. 609 964 441

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34 (teren  
Kubara Lamina), 515273148, 506264111

 Sala weselna w Prażmowie oferuje 
obiady od 65 zł. Na zamówienie  
upieczemy dzika. Tel. 722 202 966

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

ZDROWIE 

 PROTEZY ZĘBOWE. Naprawa.  
Piaseczno i okolice. Tel.: 513 919 815

OGŁOSZENIA

OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY NADARZYN
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wsi Parole w Gminie Nadarzyn  
dla obszaru I

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1130) w związku z art. 67 ust. 3 ustawy z dnia 7 lipca 2023 r.  
o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych ustaw  
(Dz. U. z 2023 r. poz. 1688) oraz art. 39 ust. 1 w związku z art.  54 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1112) 

zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu 
projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Parole w Gminie 
Nadarzyn dla obszaru I wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, w dniach od 19 grudnia 
2024 r. do  17 stycznia 2025 r. w siedzibie Urzędu Gminy Nadarzyn, ul. Mszczonowska 24, 05-830 
Nadarzyn, pok. Nr 110, w godz. od 9.00 do 15.00. 

Projekt planu wraz z prognozą zostanie udostępniony także w formie elektronicznej na stronie 
internetowej Gminy Nadarzyn www.nadarzyn.pl oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy 
Nadarzyn, www.bip.nadarzyn.pl.

Projekt planu został opracowany na podstawie z uchwały Nr XXXII.422.2021 Rady Gminy 
Nadarzyn  z dnia 27 stycznia 2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla wsi Parole w Gminie Nadarzyn z późn. zm.1

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu rozwiązaniami odbędzie się w dniu  
14 stycznia 2025 r. w Urzędzie Gminy Nadarzyn, ul. Mszczonowska 24, 05-830 Nadarzyn, w pok.  
nr 220 (sala konferencyjna) o godz. 12.00.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym każdy,  
kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu może wnieść uwagi. 

Uwagi do projektu planu i prognozy oddziaływania na środowisko należy składać do Wójta 
Gminy Nadarzyn w formie papierowej lub elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej, w szczególności poczty elektronicznej, z podaniem imienia i nazwiska albo nazwy  
oraz adresu zamieszkania albo siedziby, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 3 lutego 2025 r. 

Uwagi w formie papierowej należy składać na piśmie w kancelarii Urzędu Gminy (pok.100)  
lub pocztą na adres: Urząd Gminy Nadarzyn, ul. Mszczonowska 24, 05-830 Nadarzyn. 

Uwagi w formie elektronicznej należy przesyłać za pośrednictwem:
1. poczty elektronicznej: gmina@nadarzyn.pl,
2. elektronicznej skrzynki podawczej Gminy Nadarzyn w systemie ePUAP: /8420yasifl/SkrytkaESP.

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag jest Wójt Gminy Nadarzyn.
W przedmiotowych sprawach postępowanie o transgranicznym oddziaływaniu na środowisko  

nie jest prowadzone.
[1]  Uchwała Nr XXXII.422.2021 Rady Gminy Nadarzyn z dnia 27 stycznia 2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Parole w Gminie Nadarzyn zmieniona uchwałą Nr 
XLIV.560.2021 Rady Gminy Nadarzyn  z dnia 29 września 2021 r. oraz uchwałą Nr VI.117.2024 Rady Gminy Nadarzyn 
z dnia 30 października 2024 r.

KLAUZULA INFORMACYJNA 
Przetwarzanie danych osobowych jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego, ciążącego na Administratorze. 
Osobie, której dane dotyczą  przysługuje prawo wglądu w swoje dane oraz ich uzupełnienia. Szczegółowe informacje 
na temat przetwarzanych danych osobowych są dostępne w siedzibie Urzędu Gminy oraz w Biuletynie Informacji 
Publicznej pod adresem: https://bip.nadarzyn.pl/plik,19140,50-sporzadzanie-aktow-planowania-przestrzennego-pdf.pdf. 

Wójt Gminy 
(-) Dariusz Zwoliński

Nadarzyn, dnia 11 grudnia 2024 r.

OGŁOSZENIE  
Burmistrz Miasta Piastowa informuje, że w siedzibie Urzędu Miejskiego w Piastowie przy ul. 11 Listopada 8,  klatka A, I p., na tablicy ogłoszeń w terminie 

10.12.2024 r. – 31.12.2024 r. zostały wywieszone wykazy nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Miasta Piastów przeznaczonych do: 
oddania w dzierżawę i do zbycia w drodze przetargu ustnego nieograniczonego oraz wykazy nieruchomości lokalowych stanowiących własność Gminy 
Miasta Piastów przeznaczonych do zbycia w drodze bezprzetargowej. Wykazy zamieszczone są również na stronie internetowej www.piastow.pl oraz w BIP-ie.

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

Wójt Gminy Nadarzyn 
zawiadamia, że od dnia 11.12.2024 r. do dnia 31.12.2024 r. na urzędowych tablicach ogłoszeń  
w siedzibie Urzędu Gminy Nadarzyn przy ul. Mszczonowskiej 24 oraz na stronie internetowej urzędu  
– www.bip.nadarzyn.pl został zamieszczony wykaz nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży (lokal 
mieszkalny).
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